
  PROTOKÓŁ Nr IX/2015 

z obrad IX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 30 września 2015 roku 

 

Sesja odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, przy 

ul. Mickiewicza 46. 

Czas trwania sesji od godz. 9.00 – 11.15. 

Radni obecni na sesji: 

1. Andrzej Borowski – Hryniewicze Małe 

2. Mikołaj Car – Knorydy 

3. Jerzy Chilkiewicz – Chraboły 

4. Walenty Gałuszewski – Parcelo 

5. Mikołaj Kiryluk – Knorozy 

6. Jan Kowalczuk – Miękisze 

7. Stanisław Olszewski – Piliki 

8. Jerzy Onacik – Augustowo 

9. Jerzy Pac – Łubin Kościelny 

10. Jan Walenty Puchalski – Bolesty 

11. Sławomir Siemieniuk – Rajki 

12. Monika Terebun – Widowo 

13. Irena Tiszuk – Rajsk 

14. Lucyna Tkaczuk – Ogrodniki 

15. Anatol Grzegorz Tymiński – Nałogi  

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

Osoby zaproszone na sesję: 

1. Raisa Rajecka – Wójt Gminy 

2. Anatol Filipiuk – Zastępca Wójta Gminy 

3. Nadzieja Sokołowska – Skarbnik Gminy 

4. Agnieszka Dowgier – Radca Prawny 

5. Jan Wołosowicz – Radca Prawny 

6. Jerzy Żmieńko – Dyrektor Zespołu Szkół w Augustowie 

7. Jerzy Stanisław Zimnoch – Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 

Łubinie Kościelnym 
8. Sołtysi Sołectw Gminy Bielsk Podlaski – (frekwencja 92 %) 

Lista obecności osób zaproszonych na sesję stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu.   

 

Do pkt. 1)  

Sesję otworzył o godz. 9.00 Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI. Przywitał radnych, Panią Wójt RAISĘ RAJECKĄ, Pana ANATOLA FILIPIUKA – 

Zastępcę Wójta Gminy, Panią NADZIEJĘ SOKOŁOWSKĄ – Skarbnika Gminy, Radców 

Prawnych – AGNIESZKĘ DOWGIER i JANA WOŁOSOWICZA, Sołtysów oraz wszystkich 

pozostałych przybyłych na sesję.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w 

sesji uczestniczy 15 radnych, stwierdził prawomocność obrad.  

 



Do pkt. 2) 

Zawiadomienie o zwołaniu IX Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 4 

do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał 

radnym porządek sesji i zapytał, czy radni wnoszą uwagi i propozycje. 

Radni nie zgłosili żadnych wniosków. 

Następnie Przewodniczący poddał projekt porządku pod głosowanie prosząc o jego przyjęcie.  

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych – 15 głosów "za”) 

przyjęła następujący porządek obrad:  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku sesji.  

3. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 26 sierpnia 2015 

roku. 

4. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 roku, o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu 

wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2015 roku. 

5. Informacja o realizacji zadań oświatowych  w Gminie Bielsk Podlaski w roku szkolnym 

2014/2015, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół 

do roku szkolnego 2015/2016. 

6. Powzięcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody. 

7. Powzięcie uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg. 

8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

dnia 26 sierpnia 2015 r. do dnia 29 września 2015 r. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zamknięcie obrad.  

 

Do pkt. 3)  
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z VIII Sesji Rady Gminy z 

dnia 26 sierpnia 2015 roku został sporządzony i był dostępny do zapoznania w Urzędzie Gminy. 

Zapytał, czy radni wnoszą uwagi do treści protokołu. Ponieważ uwag nie zgłoszono, 

Przewodniczący zaproponował przystąpienie do głosowania.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów “za”), Rada Gminy 

przyjęła protokół z VIII Sesji Rady Gminy z dnia 26 sierpnia 2015 roku. 

 

Do pkt. 4)  
Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 r., o kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego 

gminnej instytucji kultury za I półrocze 2015 r.  – stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. Na 

prośbę ANATOLA GRZEGORZA TYMIŃSKIEGO informację przedstawiła Wójt Gminy  

RAISA RAJECKA. Poinformowała też o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Pytań nie zgłoszono, więc Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o 

przyjęcie informacji do wiadomości poprzez głosowanie. 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła przedstawioną informację. 



 

Do pkt. 5)  

Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik 

Nr 6 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił 

się do obecnych dyrektorów szkół o przedstawienie informacji odnośnie swoich szkół. 

Jako pierwszy wystąpił JERZY ŻMIEŃKO – Dyrektor Zespołu Szkół w Augustowie. Na 

wstępie poinformował, że rok szkolny 2014/2015 zakończył się bez problemów, a te które 

wystąpiły w ciągu roku szkolnego nie były zbyt drastyczne. Przedstawił ilościowy skład kadry 

szkoły (36 nauczycieli, w tym 32 na pełnym etacie i 4 niepełnozatrudnionych oraz 14 

pracowników obsługi). Przy szkole podstawowej funkcjonowały 2 oddziały przedszkolne liczące 

łącznie 36 dzieci. Razem do Zespołu Szkół uczęszczało 359 dzieci i młodzieży. Podkreślił, że 

szkoła w Augustowie jest jedną z nielicznych szkół, gdzie każdy nauczyciel ma swój laptop na 

zajęciach. W szkole jest prowadzony dziennik elektroniczny. Wyniki ze sprawdzianów są 

dostępne na stronie internetowej Okręgowej Komisji Egzaminacyjnej w Łomży. Dodatkowo 

przedstawił własne porównania i analizy wyników. Zwrócił uwagę, że czasami trafia się rocznik, 

w którym są słabsi uczniowie. Niepokojącym jest, że młodzież osiąga słabsze wyniki z 

przedmiotów humanistycznych. Jest to efekt „zachłyśnięcia się” internetem, z którego łatwo 

można ściągnąć opracowania, młodzież mało czyta książek i dlatego ma trudności z pisaniem. 

Pan Dyrektor powiedział też o opiece nad dziećmi sprawowanej poza lekcjami, organizacji grup 

świetlicowych, zajęciach z pływania, imprezach sportowych, współpracy z młodzieżą z Brześcia, 

laureatach konkursów przedmiotowych oraz organizacji w czerwcu br. ogólnodostępnego festynu 

połączonego z podsumowaniem projektu „Wiejska Szkoła – Nowoczesna Szkoła”. 

Poinformował, że od września br. w szkole funkcjonuje oddział 4-latków. Do oddziału uczęszcza 

18 dzieci, część rodziców zadeklarowało pobyt dziecka przez 10 godzin dziennie, część 

natomiast korzysta z opieki przez 5 godzin dziennie nieodpłatnie. Oddział jest otwarty od godz. 

6.45 do 16.45. W ciągu dnia dzieci otrzymują  3 posiłki. Pan dyrektor podkreślił, że dzieci 

szybko się zaaklimatyzowały w nowym miejscu. Najliczniejszą grupą w szkole są uczniowie 

szkoły podstawowej, którzy zajmują cały budynek, więc nie ma możliwości oddzielenia dzieci 

młodszych od starszych, klasy IV, V i VI przeniesiono do budynku gimnazjum. Jak dotąd nie 

zdarzało się, aby dzieci starsze dokuczały młodszym. JERZY ŻMIEŃKO powiedział o dobrej 

współpracy z rodzicami uczniów oraz braku problemów z dowożeniem uczniów. Ostatni kurs 

powrotny zaplanowano na godz. 15.30.  

Na prośbę radnego MIKOŁAJA CARA, Pan Dyrektor poinformował, że opłata za 

korzystanie z basenu nie jest pobierana za cały rok, lecz w miarę organizowanych wyjazdów, 

ponieważ dziecko może być nieobecne z powodu np. choroby, więc uiszczanie opłaty rocznej jest 

nieuzasadnione. Dodał, że w oddziale przedszkolnym jest prowadzona ewidencja obecności 

dzieci. 

Jako drugi wystąpił Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie 

Kościelnym – JERZY STANISŁAW ZIMNOCH, który poinformował, że szkoła funkcjonuje bez 

zakłóceń. Nadmienił, że jedynie wprowadzane reformy częściowo dezorganizują pracę.  W życie 

wchodzą nowe przepisy, a szkoła musi się do nich dostosować i przygotować. Porównał 

poprzedni rok szkolny z aktualnym pod względem liczby uczniów, poinformował, że dzieci 4 

letnich jest w szkole czworo. Od przyszłego roku szkolnego oddział przedszkolny zostanie 

przekształcony w przedszkole. Żeby zapewnić pełną opiekę nad dziećmi zostały zorganizowane 

dodatkowe zajęcia, w których dzieci chętnie uczestniczą. Część zajęć jest prowadzona przez 

nauczycieli nieodpłatnie. W  oddziałach świetlicowych grupy nie przekraczają 25 osób. Do 



dyspozycji szkoły są 2 autobusy dowożące uczniów. Ostatni kurs odwozi dzieci do domu około 

godz. 15.20 – 15.30. Dodatkowo Pan Dyrektor opowiedział o organizacji kół zainteresowań, 

wycieczkach, organizacji posiłków w szkole, dyżurach nauczycieli, nagrodach i wyróżnieniach, 

wyjazdach na basen oraz wycieczkach krajoznawczych. Stwierdził, że szkoła ma za mało 

osiągnięć sportowych, odczuwa się brak boiska przyszkolnego, natomiast plac szkolny jest 

zagospodarowany. Mówiąc o wynikach sprawdzianów podkreślił, że wszystkie programy 

realizowane przez MEN nie zawsze wpływają korzystnie na ucznia. Dzieci za mało czytają, 

pomimo, że szkoła zachęca do czytania. Stwierdził, że rodzice coraz mniej interesują się nauką 

swoich dzieci. Warunki do nauki w szkole są bardzo dobre i wcale nie odbiegają od szkół 

miejskich. Wyposażenie w sprzęt i pomoce naukowe jest zapewnione. Niestety po ukończeniu 

gimnazjum młodzież zostaje w domu, nie chce dalej kontynuować nauki, a nasze tereny wiejskie 

nadal są nazywane Polską „B”. Pan Dyrektor powiedział, że cyfryzacja jest problemem, bo 

negatywnie przekłada się na wyniki w nauce. Niemniej jednak wielu uczniów szkoły dostaje się 

na studia wyższe, kończy je i zajmuje wysokie stanowiska.   

Sołtys Sołectwa Sierakowizna – Pani BARBARA DOBROGOWSKA zwróciła się z 

pytaniem, czy jest możliwość wymiany kadry nauczycielskiej na młodszą, ponieważ rodzice 

chcieliby, aby ich dzieci uczyli młodsi nauczyciele, może będą lepsze wyniki. JERZY 

STANISŁAW ZIMNOCH wyjaśniła, że nie jest to możliwie póki nie zaistnieją przesłanki będące 

podstawą do rozwiązania z nauczycielem umowy o pracę, np. negatywna ocena pracy. Poza tym 

przypomniał też o wydłużonym wieku emerytalnym. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA odniosła się do uwagi Pana Dyrektora co do braku 

boiska szkolnego. Zapewniła, że będą czynione starania w kierunku urządzenia takiego boiska. 

Zaznaczył przy tym, że jej  zdaniem osiągnięcia sportowe zależą wyłącznie od dziecka, a nie są 

rezultatem braku boiska. Przypomniała, że kiedyś dzieci uczyły się w klasach łączonych, a w 

szkołach nie zawsze było boisko. Powiedziała, że sama uczyła się w takich warunkach i miała 

osiągnięcia sportowe, trzeba tylko chcieć. Podobnie jest z nauką, nie ma znaczenia, ile lat ma 

nauczyciel, wyraziła nadzieję, że dyrektorzy zgodzą się z tym zdaniem. Młodzi nauczyciele 

muszą jeszcze wiele nauczyć się, a ci z długim stażem lepiej potrafią rozmawiać z dziećmi. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że na 

wyniki uczniów ma wpływ wiele czynników. Niektórzy uczniowie są niewyuczalni, jest dużo 

orzeczeń wydawanych przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną. Słabsi uczą się z lepszymi, 

więc trzeba do nich dostosować program, a zadania na egzaminie są dla wszystkich jednakowe. 

Stwierdził też, że analizując wyniki publikowane w Internecie, można wyciągnąć wniosek, że 

coraz lepsze wyniki osiągają uczniowie w miastach, natomiast słabsze są na wsi. Kiedyś dzieci ze 

wsi jeździły uczyć się do Bielska, teraz jest tendencja poszukiwania przez zdolniejszych uczniów  

lepszych szkół w mieście, nawet poza województwem. Występowanie tego zjawiska wcale nie 

oznacza, że mamy gorszych nauczycieli. Niejednokrotnie warunki do nauki w szkole wiejskiej są 

lepsze, niż w mieście. Po ukończeniu gimnazjum uczniowie zostają na gospodarstwie i nie uczą 

się dalej, ich dzieci też trafią do tych samych szkół. Nie zawsze mamy zdolnych uczniów, w 

różnych latach są różni uczniowie, nie zawsze zdolni, trudno jest zwolnić nauczyciela tylko 

dlatego, że wyniki nauczania są gorsze. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI powiedział, że trzeba więcej współpracować z 

rodzicami i walczyć o wyższy poziom nauki w naszych szkołach. Uczniowie powinni mieć 

wsparcie w nauczaniu zarówno ze strony nauczycieli poprzez zajęcia dodatkowe, jak i rodziców, 

którzy powinni decydować, z jakich podręczników będzie uczyło się ich dziecko. Większą uwagę 



należy zwracać na czytanie książek. Wprowadzane reformy są niewypałem Zachodu, u nas też 

się nie sprawdzają i nie są dobre dla naszych dzieci. 

 Dyrektor JERZY STANISŁAW ZIMNOCH powiedział, że na ostatnim zebraniu 

rodziców w szkole trudno było wybrać Radę Rodziców, bo nie było z kogo, na zebrania w ogóle 

nie przychodzą ojcowie, a niektórych rodziców przez okres nauki dziecka nie uda się poznać. 

Podstawa programowa musi być zrealizowana, wprowadzono darmowe podręczniki bez 

możliwości wyboru, wykluczone jest więc decydowanie o rodzaju podręczników przez rodziców. 

Dzieci w VI klasie nie potrafią sformułować prostego tekstu, szkoła organizuje różne konkursy, 

żeby zachęcić do czytania. Przyznał, że nie wszyscy nauczyciele są doskonałymi pedagogami, 

jest wiele czynników i przyczyn takich, a nie innych wyników w nauce. Nie ma możliwości 

przymuszenia dziecka do nauki. Szkoła stara się realizować różne programy, aby tylko poprawić 

wyniki. Przyznał, że reformy, które „nie wypaliły” na Zachodzie, nie sprawdzają się też w 

Polsce. Egzamin w VI klasie szkoły podstawowej jest bezcelowy, ponieważ wynik nic nie 

warunkuje. Duże pieniądze są przeznaczane na cyfryzację, a to nie jest dobre zjawisko. 

Dyrektor JERZY ŻMIEŃKO dodał, że starsi nauczyciele od dawna uprzedzali, że reforma 

nie przyniesie dobrych efektów. Na egzaminie gimnazjalnym wystarczy być obecnym i zdobyć 1 

punkt. Bielskie szkoły średnie zabiegają o uczniów, niektórzy składają swoje dokumenty jeszcze 

przed zaliczeniem poprawki. Chodzi o to, że jest mała motywacja do osiągania lepszych 

wyników, bo nawet słabsi są przyjmowani do szkół ponadgimnazjalnych. Dodał też, że ci sami 

rodzice, którzy nie przychodzą na zebrania do szkoły w Łubinie, nie będą również przychodzić 

do gimnazjum w Augustowie. Odnosząc się do uwag dotyczących różnego poziomu nauczania, 

poinformował, że w Augustowie zostały utworzone dwie klasy dla lepszych uczniów oraz jedna 

dla słabszych. Aby pomóc słabszym uczniom w tej ostatniej klasie przydzielono dodatkowe 

godziny nauki, w konsekwencji do Kuratorium Oświaty zaczęły wpływać skargi od rodziców, 

którzy nie akceptowali faktu, że ich dziecko zostało przydzielone do tej słabszej klasy. Podobnie 

jak Pan Dyrektor Zimnoch stwierdził, że niektórych rodziców trudno jest zaangażować do 

współpracy ze szkołą, często są wysyłane zawiadomienia z prośbą o przybycie do szkoły, ale 

część rodziców jest w stanie zmusić jedynie Sąd. 

Radny JERZY CHILKIEWICZ stanął w obronie dyrektorów i nauczycieli. Wspomniał 

system nauczania sprzed lat, kiedy była większa dyscyplina. Dzieci uczyły się lepiej, nawet jeśli 

warunki w szkole nie były najlepsze. Stwierdził, że teraz największa wina leży po stronie 

rodziców. Jeśli ktoś chce się uczyć, to nie będzie zważał na warunki. Przytoczył przykład 

swojego syna, który chcąc grać w piłkę nożną, na treningi jeździł rowerem, bo nie miał innej 

możliwości. Do wszystkiego potrzebne są chęci i zapał. 

Na zakończenie dyskusji Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI stwierdził, że temat dotyczący nauczania jest bardzo ważny i złożony. Podziękował 

obu dyrektorom szkół za udział w sesji. 

  

Do pkt. 6)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody, stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu.  

Wniosek przedstawił ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI – Przewodniczący Rady 

Gminy. Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał projekt uchwały 

pod głosowanie.  

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    



U C H W A Ł Ę Nr IX/42/2015 

z dnia 30 września 2015 r. 

w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu.  

  

Do pkt. 7)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmiany kategorii dróg, 

stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI odczytał wniosek 

oraz projekt uchwały. Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, więc Przewodniczący poddał 

projekt uchwały pod głosowanie.  

 

W głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów "za") Rada Gminy 

przyjęła    

 

U C H W A Ł Ę Nr IX/43/2015 

z dnia 26 sierpnia 2015 r. 

w sprawie zmiany kategorii dróg. 

Uchwała stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  

 

Do pkt. 8)  
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Bielsk Podlaski w okresie międzysesyjnym od 

26 sierpnia 2015 r. do 29 września 2015 r., stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Treść 

sprawozdania odczytała Wójt Gminy – RAISA RAJECKA.  Dodatkowo poinformowała, że 

ciągle wpływają do Urzędu Gminy wnioski „suszowe”, w dniu 30 września br. upływa termin ich 

składania do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Rolnicy przynoszą wnioski 

późno i liczą na to, że wszystkie formalności zostaną załatwione w ciągu jednego dnia, a pracy 

przy tym (łącznie z wyjazdem w teren) jest dużo. Poinformowała, że we wsi Woronie został już 

ustawiony kontener socjalny, który mieszkańcom wsi będzie służył za świetlicę. Pani Wójt 

podziękowała aktualnemu i poprzedniemu sołtysowi oraz wszystkim mieszkańcom, którzy 

pomagali przy jego ustawianiu. Pani Wójt podkreśliła, że taka współpraca daje korzyści 

wszystkim. Poinformowała też, że w dniu jutrzejszym zostanie podpisana umowa na remont 

świetlic (Bolesty, Stryki, Truski). Odczytała sprawozdanie Pawła Bierżyna - trenera drużyny 

piłki nożnej TUR II Piliki z rozegranego sezonu 2014/2015. Ponadto, w związku ze zgłaszanymi 

na poprzedniej sesji Rady Gminy uwagami dotyczącymi przyznawania odznaczeń i wyróżnień 

strażakom ochotnikom została przygotowana i przekazana wszystkim radnym i sołtysom 

informacja w tym zakresie – Załącznik Nr 12 do protokołu. Podkreśliła, że nie jest tak, że te 

same osoby otrzymują odznaki co roku. Są one wręczane nie tylko na zawodach sportowo-

pożarniczych, ale też w macierzystych jednostkach. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zaapelował do obecnych 

sołtysów o zgłaszanie weterynarzom, jeśli we wsi są małe szczeniaki do przekazania osobom 

chętnym do zaopiekowania się nimi. Do lecznic zgłaszają się mieszkańcy poszukujący również 

kotów. 

 

Do pkt. 9)  
Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poinformował, że 

wpłynęła pisemna interpelacja od radnego JANA KOWALCZUKA dotycząca dostępu do 

źródełka we wsi Miękisze. Ponieważ interpelacja zawiera dużo danych osobowych, jej treść nie 



będzie odczytana. Według informacji Pani Wójt – wszczęto postępowanie wyjaśniające w tej 

sprawie. Odpowiedź zostanie udzielona na kolejnej sesji. 

Radny JERZY ONACIK zgłosił, że od 3 lat zabiega o utworzenie ścieżki rowerowej przy 

drodze Bielsk Podlaski – Augustowo. Niestety samorząd miasta Bielsk nie jest tym 

zainteresowany. Radny zwrócił uwagę, że dzieci z miasta również jeżdżą ta drogą rowerami. 

Otrzymał też informację, że na tej drodze jest zbyt mały wskaźnik wypadkowości, żeby podjąć 

decyzje o budowie ścieżki. Po polnych drogach nikt nie będzie jeździł, a jazda asfaltem jest 

niebezpieczna. Radny podkreślił, że nie jest to problem tylko Augustowa, chodzi o 

bezpieczeństwo wszystkich użytkowników drogi. Podziękował sołtysom za złożenie podpisów 

poparcia. 

Dyrektor Zespołu Szkół w Augustowie JERZY ŻMIEŃKO poinformował, że szkoły 

otrzymały od PZU znaczki odblaskowe dla uczniów pierwszej klasy. Zwrócił uwagę na 

niefortunny napis na znaczkach „Stop wariatom drogowym”, ponieważ trudno 6-letniemu 

dziecku wyjaśnić to pojęcie. Na prośbę radnego Jerzego Onacika, poinformował, że w szkole w 

Augustowie uczy się około 30-40 uczniów z Bielska Podlaskiego. Poparł wniosek w sprawie 

utworzenia ścieżki rowerowej, ponieważ jest potrzebna nie tylko młodzieży, ale wszystkim 

użytkownikom drogi, m.in. mieszkańcom wyjeżdżającym do pobliskich lasów w Strykach w 

celach rekreacyjnych, np. na grzybobranie. Nadmienił też, że szkolne rowery są używane tylko 

przez starszą młodzież, małe dzieci nie wyjeżdżają na drogę.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że trzeba cieszyć się, że dzieci z Bielska idą 

uczyć się do szkół w Gminie. Mają one uznanie wśród rodziców, ponieważ jest w nich 

bezpieczniej. Przypomniała, że droga do Augustowa jest drogą powiatową, co oznacza, że bez 

Powiatu nie da się stworzyć ścieżki rowerowej, to w budżecie powiatu powinno być zapisane to 

zadanie. Pani Wójt przypomniała, że jakiś czas temu radni otrzymali informację o możliwości 

zapoznania się z projektem programu rozwoju powiatu bielskiego, jest w nim zawarta informacja 

o drogach ujętych do realizacji. Były prowadzone wspólne działania obu samorządów, aby 

wprowadzić to zadanie do realizacji. Jest to droga bardzo ważna. Pani Wójt powiedziała też o 

nieudanej inicjatywie jednego z radnych powiatowych dotyczącej przekwalifikowania drogi na 

wojewódzką aż do Topczewa. 

Radna MONIKA TEREBUN powiedziała, że podobna sytuacja jest w Widowie, dlatego 

popiera inicjatywę radnego Onacika. Od 8 lat mieszkańcy Widowa kierują pisma do powiatu, 

miasta i gminy, było też spotkanie Rady Parafialnej, mieszkańcy krytycznie odnoszą się do braku 

pobocza. Pieszych i rowerzystów jest coraz więcej. Radna zwróciła się o przychylność w 

dofinansowaniu inwestycji. Pani Wójt zapytała radną, czy czytała program ? Monika Terebun 

powiedziała, że nie czytała. Kontynuując swoją wypowiedź Pani Wójt przypomniała, że od wielu 

lat trwają zabiegi o przebudowę tej drogi, treść odpowiedzi udzielanych w tej sprawie jest znana 

radnej, urzędowi oraz sołtysowi Widowa. Jest szansa na to, że będzie zrobiona w ciągu 

najbliższego roku. Podkreśliła, że każda droga trudna do przejścia i do przejechania wymaga 

remontu. Trzeba pójść na sesję powiatu i  miasta i przedstawić swoje argumenty. Gmina zawsze 

finansowo dokłada się do inwestycji drogowych realizowanych przez powiat. 

Radna MONIKA TEREBUN powiedziała, że chciała tylko przypomnieć o potrzebie 

realizacji tego zadania. 

Więcej problemów nie zgłoszono. 

 

Do pkt. 10)  
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał odpowiedź na interpelację radnego JERZEGO 

PACA złożoną na sesji w dniu 26 sierpnia br. 



 

Do pkt. 11)  
 W powyższym punkcie radni zostali zapoznani z następującymi informacjami: 

- Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK poinformował o przekazanej radnym i 

sołtysom ofercie dotyczącej odnawialnych źródeł energii. Za jakiś czas zgłosi się 

przedstawiciel firmy Twoja Energia i przedstawi szczegóły oferty. Przekazał również 

ulotki dot. przydomowych oczyszczalni ścieków i podłączeń do sieci kanalizacyjnej 

współfinansowanych przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska. Poprosił o 

upowszechnienie tych informacji wśród mieszkańców. Urząd może udzielić pomocy przy 

wypełnianiu wniosków. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zapytał, kiedy będzie realizowany gminny projekt 

dot. energii odnawialnej. Po co wchodzić w inne projekty, które są kosztowniejsze, tym 

bardziej, że były wśród mieszkańców gminy zbierane zapisy. Nie trzeba robić reklamy 

dla innej firmy. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że nowy program na lata 2014-2020 jeszcze 

nie ruszył, więc nie ma możliwości jego realizacji bez pieniędzy, nie było jeszcze naboru 

wniosków. Najbliższy nabór wniosków dotyczy tzw. „schetynówki” i ten wniosek 

zostanie złożony jesienią tego roku. Sołtysi potwierdzili, że też jeszcze nie składali 

wniosków na zakup sprzętu rolniczego, bo nie był jeszcze ogłaszany nabór. 

Dodała, że do Urzędu Gminy wpływają różne oferty, a ich autorzy proszą o ich 

rozpropagowanie wśród mieszkańców. Indywidualną sprawą każdego mieszkańca jest, 

czy z takiej oferty skorzysta, czy nie. Sołtysi i radni reprezentują Urząd Gminy w terenie, 

przekazują różne informacje i oferty, ale nikt nikogo nie może zmusić do skorzystania z 

nich. 

Na zakończenie ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI powiedział, że trzeba czekać na 

pieniądze, które gmina pozyska z projektów unijnych. RAISA RAJECKA poprosiła, aby 

nie informować mieszkańców, że będzie on realizowany za 3 miesiące, czy za pół roku, 

bo terminy mogą ulec zmianie. 

Innych informacji nie zgłoszono. 

 

Do pkt. 12) 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL 

GRZEGORZ TYMIŃSKI podziękował wszystkim za udział w obradach i o godz. 11.15 

zamknął IX Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski.  

 

Protokołowała: 

Ala Wawulska 
Przewodniczący Rady Gminy 

Anatol Grzegorz Tymiński 

 


